
 

 סיכום פגישת ועד מוסדי, בית הספר "הירוק על שם אריאל שרון", 15.2.19
 

 נוכחים:
 רעות פישר, מנהלת●
 ערן פאר, יו"ר ועד הורים●
 רז רוזנברג, ראש ועדת בטיחות●
 שלי אדיב, ראש ועדת קיימות●
 ארנון הרשקוביץ, ראש ועדת תקשורת●
 13 חברי וועד מוסדי נוספים●

 

 יוזמת "תנו לגדול על שקט". שתי חברות הוועד המוסדי - ליאת ואלה - מציגות את יוזמת "תנו לגדול על

 שקט", שמקדמת דחייה כמה שניתן של קניית טלפונים חכמים לילדים, ובמקומו - קניית טלפון ראשון "בטוח"

 ("טיפש"). במסגרת המצגת, מוצגים החסרונות של שימוש בסמארטפון בגיל מוקדם, בפרט: קרינה, פגיעה

 ברכישת כישורים חברתיים, פגיעה בריכוז (גם כשהוא סגור בתיק), היותו קרקע נוחה לאלימות ולבעיות

 חברתיות וחשיפה לתכנים בעייתיים. מדובר בעיקר בשכבות א' וב', עוד לפני קניית הטלפון הראשון לילדים.

 ערן מסביר כי בבית הספר אין וייפי, וכי הטלפונים נכנסים לשטח בית הספר כשהם סגורים ואין שימוש בהם

 במהלך יום הלימודים. רעות מתקנת כי מותר להשתמש בטלפונים לצורך פעילות לימודית, בעיקר בכיתות

 הגבוהות, ובעיקר בזוגות (כך שאין מצב שיש ילד שלא יכול להשתתף בפעילות במקרה ואין לו טלפון).

 ערן: לדעתי, היוזמה הזו פוגעת באחריות ההורית.

 גלעד: אני מסכים, מדובר בפגיעה באחריות ההורית.

 אלה: אפשר להגביר מודעות על ידי הרצאה.

 רעות: היתה הרצאה בשנה שעברה בדיוק בנושא הזה, לא הגיעו הרבה הורים.

 ענבר ד.: הטלפון הוא רק חלק קטן מן המסכים אליהם חשופים הילדים. צריך להיות שיח בכיתה, בבית הספר.

 ענבר: דווקא כשיש טלפונים - יש שיח טוב בבית הספר ובבית מגיל צעיר. כשחוסמים את הסמארטפונים, אין

 חינוך לנושא.

 ארנון: אני לא בעד שיח הפחדה כנגד טכנולוגיה. הטכנולוגיה פה ותישאר. הבעיה היא לא בטכנולוגיה, אלא

 באנשים. הכל מתחיל ונגמר בחינוך.

 מורן: יש גם יתרונות לסמארטפונים, למשל אפשרות לקשר ישיר בין הילדים.

 הצבעה: האם הוועד המוסדי יקדם את היוזמה בבית הספר?

 בעד: 4, נגד: 11, נמנע: 2

 ההצעה נדחתה.

 רעות ממליצה להעלות הצעה בקבוצות הווטסאפ של שכבות א'-ב' לקיים פגישה בנושא, בשיתוף עם ענבל,

 רכזת השכבות. עוד היא מציעה לקיים ערב בנושא, שיכלול דיבייט ודיון בשולחנות עגולים.



 

 

 שער אחורי. ערן מציג את הנושא. השער האחורי נפתח בעקבות הלחץ הרב שהפעילו ההורים בשנה שעברה,

 בגלל הבנייה של ביה"ס "נחשון". בעירייה הדגישו מהרגע הראשון כי השער הוא זמני (בעקרון הוא שער

 חירום), אין שם שלט של בית הספר ואין אפילו טלפון לשומר. נוצרה בעיה, כי בשביל הגישה מן השער האחורי

 הבנוי בנייה ירוקה, נפצעים ילדים. כרגע, השביל הוא "ירוק", החלפת השביל למסודר תעלה כ - 30 אלף ש"ח

 והעירייה לא שֹשֹה לממן זאת. לאור זאת, נידונה האפשרות לסגור את השער ולהאריך את הדרך הבטוחה, כך

 שתמשיך מן השער האחורי, דרך השביל שעובר לאורך גדר בית הספר, ומשם לשער הקדמי.

 רעות מעדכנת כי השבוע הגיע לבית הספר יועץ בטיחות לבדיקה בכלל בית הספר ובפרט לבחינת השביל.

 במידה והיועץ יחליט שהשביל אינו בטוח - ייתכן והעירייה תיאלץ לממן את התיקון.

 החלטה: לחכות להחלטת יועץ הבטיחות.

 

 ערב ייחודיות. רעות מעדכנת על ערב ייחודיות שיתקיים ב - 24.3, בנוכחות תלמידים, הורים ואנשי צוות, לדיון

 בנושא "דיאלוג מקיים". בתחילת הערב יהיו קטעי המחזה, לאחר מכן דיון בשולחנות עגולים. בקרוב תצא

 הודעת save the date, ולאחר מכן הודעה מסודרת.

 

 אירוע סוף שנה. רעות מעדכנת כי בבית הספר הופקו לקחים מהאירוע של השנה שעברה. יתקיים אירוע

 קהילתי בתאריך 13.6, אחה"צ. יוקדש זמן לפרידה מן המורות בכיתות (בכיתות א'-ג' בהתחלה, בכיתות ד'-ה'

 בסוף), חוצמזה יתקיים מעין פסטיבל רחוב במסגרתו יוצגו תוצרי התלמידים מקורסי הבחירה ויתקיימו

 מופעים.

 

 בית ספר החדש "נחשון". מצטרפים הורי כיתות א'. רעות מעדכנת כי התקיימה פגישה בעירייה בנוכחות

 הגורמים הרלוונטיים, בנוגע לפעילות שני בתי הספר. המכרז לבחירת מנהל/ת בי"ס "נחשון" יהיה מוקדם ככל

 האפשר (מתוכנן למרץ-אפריל), ורק לאחר היבחרו/ה הוא/היא יהיו איש הקשר ויתן את המידע המלא להורים.

 סוגיית המורים באחריות מפקחת כוללת של ביה"ס. לעניין המעברים תבנה תשתית שגם ביה"ס החדש יוכל

 להשתלב בו ואנו נבנה תכנית מסודרת. גם התוכניות שהיו בבית הספר בנושא המעברים - נעצרו. ייחודיות

ביה"ס - המנהל/ת שיבחר יהיה שותף לתהליכים העירוניים. הכיתות שעוברות לבית הספר החדש הן א'1, א'2

 , אך אם יהיה צורך בפיצול כיתות (בגלל חריגה מהמיכסה המותרת של 34 ילדים בכיתה) - ייתכן ויהיו שינויים.

 בעקבות שאלה, רעות מעירה כי ילדים שעוברים ל"נחשון" ומקבלים הקלות/סיוע בבית הספר שלנו (למשל,

 כיתת שמע) - יקבלו זאת באופן אוטומטי בבית הספר החדש, באחריות ובטיפול של בית הספר שלנו.

 ככל הנראה, החצרות של שני בתי הספר תהיינה נפרדות. האולם והמגרש יהיו בשימוש שני בתי הספר.

 לאור שאלות רבות של הורים, הוחלט על הקמת צוות שירכז הנושאים הבוערים ויארגן פגישה בעירייה
 בנושא. שלי אדיב תרכז את הקמת הצוות.


